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   کشتی قهرمانی آسیا
ملي پوش ايران 
ب�راي دف�اع از 
عنوان قهرمان�ي خود در قاره كه�ن از امروز در 
اولانباتور مغولستان روي تشك مي روند. محمد 
بنا براي تكرار قهرماني با تركيبي متفاوت راهي 
مغولستان شده، تركيبي جوان كه با انگيزه ماندن 
در جمع ملي پوشان در مسابقات مهم  پيش رو گام 
به ميدان قهرماني آسيا گذاشته اند و مي خواهند 
با تكرار قهرماني دوره قبل شايستگي هاي خود 
را ب�ه س�رمربي سختگيرش�ان نش�ان دهند. 
كادر فني تيم ملي تأكيد دارد ملي پوشان حاضر 
در مغولستان با درخشش در مغولستان مي توانند 
در چرخ��ه انتخابي تي��م ملي ب��راي حضور در 
مسابقات كشورهاي اسلامي، بازي هاي آسيايي 
و رقابت هاي جهاني باقي بمانن��د. بنابراين بايد 
منتظر حض��ور پرقدرت نمايندگان كش��ورمان 
در مسابقات مغولس��تان باشيم. تيم ملي كشتي 
فرنگي ايران در دوره قبل مسابقات قهرماني آسيا 
موفق شد با كسب چهار مدال طلا، دو نقره و سه 
برنز بر سكوي قهرماني آسيا تكيه بزند. از جمع آن 
تيم قهرمان، تنها سه كش��تي گير در تيم كنوني 
حضور دارند؛ مهدي محسن نژاد در 60 كيلوگرم، 
ناصر علي��زاده در 87 و مهدي بال��ي در 97 كيلو 
كه اولي نق��ره گرفت و دومي و س��ومي صاحب 

گردن آويز طلا شدند. 
اما تركيب متفاوت ايران در مسابقات قهرماني آسيا 
حتي در اتحاديه جهاني كشتي هم بازتاب داشته 

است تا جايي كه سايت اين اتحاديه با اشاره به حضور 
دو كشتي گير طلايي دوره گذشته در تركيب جديد 
ايران نوشت: »اگرچه ايران تيمي متفاوت از المپيك 
و مسابقات قهرماني جهان به مغولستان مي آورد، 
اما تركيب آنها همچن��ان داراي مدال طلا از فصل 
گذشته مسابقات خواهد بود. در وزن 87 كيلوگرم، 
هواداران شاهد بازگشت ستاره نوظهور يعني ناصر 
عليزاده خواهند بود. اين فرنگي كار ايران سال 2021 
در مسابقات قهرماني آسيا در نورسلطان موفق شد 
با غلبه بر رستم آساكالوف، دارنده دو مدال جهاني از 
ازبكستان و اتابك عزيزبكوف از قرقيزستان را مغلوب 
كند و به مدال طلا برسد. يكي ديگر از كشتي گيراني 
كه به دنبال طلاي آسياس��ت، مهدي بالي است. 
اين كش��تي گير در وزن 97كيلوگرم و وزني است 
كه محمدهادي ساروي مبارزه مي كند. بالی سال 
گذشته در رقابت هاي قهرماني آسيا صاحب مدال 

طلا شد.«
طالب نعمت پور، مربي تيم ملي كشتي فرنگي در 
خصوص تركيب تيم و نفرات اعزامي به مغولستان 
مي گويد: »ش��اكله تيم اعزامي نفرات برتر جام 
تختي است. در اين مسابقات جواناني آمدند كه 
كشتي هاي خوبي گرفتند. امس��ال ما مسابقات 
جهاني، بازي هاي آسيايي و بازي هاي كشورهاي 
اسلامي را داريم، به همين دليل رويكرد اين بود 
روي جوانان س��رمايه گذاري ش��ود. تيم اعزامي 
به قهرماني آسيا اس��تخوان دار است و اميدواريم 
نتايج خوبي هم كس��ب كند. البته در سالي  كه 
بازي هاي آسيايي برگزار مي شود نگاهمان بايد به 

اين بازي ها باشد و به مسابقات قهرماني آسيا به 
عنوان يك تورنمنت نگاه كنيم. ما تيم جواني را به 
رقابت هاي قهرماني آسيا اعزام كرده ايم، اما بچه ها 

مي توانند با بهترين عملكرد برگردند.«
طبق برنامه ريزي صورت گرفته مراسم قرعه كشي 
اوزان مختلف ديروز برگزار شد و امروز كشتي گيران 
پنج وزن اول رقابت ها بعد از وزن كشي روي تشك 
مي روند. بر اين اساس كشتي گيران اوزان ۵۵، 6۳، 
77، 87 و 1۳0 كيلوگرم با حريفان خود سرشاخ 
مي شوند. نمايندگان كشورمان در اين اوزان علي 
نوربخش، ايمان محمدي، عارف حبيب الهي، ناصر 
عليزاده و امير قاسمي منجزي هستند كه در اين 
جمع عليزاده در وزن 87 كيلوگرم سال گذشته 
قهرمان آسيا شد و امس��ال براي تكرار قهرماني 
دورخيز كرده اس��ت. پرونده پنج وزن نخس��ت، 
سه شنبه شب با برگزاري ديدار رده بندي و فينال 

بسته مي شود. 
اما در پنج وزن دوم كه رقابت ه��اي آن از صبح 
فردا چهارشنبه آغاز مي شود مهدي محسن نژاد، 
ش��اهين بداغ��ي، محمدرضا مختاري، رس��ول 
گرمسيري و مهدي بالي در اوزان 60، 67، 72، 
82 و 97كيلوگرم به مصاف حريفان خود مي روند 
كه از اين پنج ملي پوش نيز مهدي بالي در وزن 
97 كيلوگرم با توجه به كس��ب عنوان قهرماني 
سال گذش��ته در آس��يا به دنبال دومين طلاي 

قاره كهن است. 
   اعتراض ايران به ميزباني

تي��م مل��ي فرنگ��ي كش��ورمان در حال��ي از 

27فروردين م��اه راه��ي مغولس��تان ش��ده كه 
ميزباني نه چندان مناسب اين كشور باعث شده 
حاشيه هاي زيادي به وجود آيد. به همين خاطر 
فدراس��يون كش��تي ايران مراتب اعتراض خود 
را طي نام��ه اي به دولت تورليخان��ف به ميزباني 
نامناسب مغولس��تاني ها از رقابت هاي قهرماني 
بزرگسالان آس��يا ارس��ال كرد. از جمله مواردي 
كه فدراسيون كشتي در اين نامه به تورليخانوف 
متذكر شده است، اس��كان تيم ايران در هتلي به 
نام بايناگول است كه استانداردهاي ميزباني در 
آن رعايت نش��ده و بنا بر گزارش هاي پزش��ك و 
متخصص تغذيه اعزامي به اين مس��ابقات با قيد 

فوريت، نيازمند بازنگري و پيگيري است. 
بر اين اس��اس غذاهاي موجود در رستوران اين 
هتل از تنوع و كيفيت مناسب براي كشتي گيران 
برخوردار نيست و آب معدني كه جزو اساسي ترين 
نيازهاي هر ورزشكاري محسوب مي شود و غير از 
آن هيچ گونه نوش��يدني ديگري نيز همراه با غذا 
توزيع نمي شود. نكته مهم اينكه اگر ورزشكاري 
تقاضاي آب يا نوش��يدني ديگري را داشته باشد 
بايد هزينه اش را به ص��ورت مجزا پرداخت كند. 
اين موضوع در حالي اتفاق افتاده كه هر نفر مبلغ 
200 دلار براي هر روز اقامت در اين هتل پرداخت 
كرده اند و رفتار مس��ئولان هتل منطقي به نظر 
نمي رس��د. تمامي اين موضوع��ات در حالي رخ 
داده كه هيچ نماينده يا مس��ئولي از فدراسيون 
مغولستان در هتل حضور ندارد تا سرپرست تيم 

بتواند اين موارد را با آنها در ميان بگذارد. 
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دنيا حيدري

شیوا نوروزي

افشاي دريافتي هاي آنچناني رئيس معزول 
فدراسيون فوتبال

»خوبان عالم« 667میلیون آب خورد!
دهم اسفند ماه سال گذشته بود كه هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال به 
دلايلي كه مهم ترين آن عدم شفافيت مالي رئيس فدراسيون فوتبال بود، 
عزيزي خادم را پيش از آنكه عمر رياستش يك سال را پر كند عزل كرد. 

اتفاقي كه براي نخستين بار در فوتبال ايران رخ داد. 
عزيزي خادم با ش��عار درآمد 10ميلي��ون دلاري آمده ب��ود، اما از بدو 
حضورش در فدراس��يون فوتبال كاس��ه گدايي به دس��ت گرفت براي 
استفاده از كمك هاي دولتي و كوچك ترين درآمدزايي در راستاي احقاق 
وعده هايي كه داده بود، نكرد و حالا با اس��نادي كه خبرگزاري تسنيم 
مدعي اس��ت در اختيار دارد به نظر مي رس��د هدف درآمدزايي رئيس 

معزول، نه فوتبال كه جيب شخص خودش بوده است. 
 دريافت 667 ميليون تومان در اندك زمان رياس��ت عزيزي خادم رقمي 
نيست كه بتوان به س��ادگي از كنار آن گذش��ت، آن هم در شرايطي كه 
فدراسيون فوتبال با شرايط سخت اقتصادي دست به گريبان بود و همين 
مس��ئله بهترين بهانه براي رئيس تازه وارد بود تا با دس��تمايه قرار دادن 
مشكلات مالي فدراسيون و توجيه پر كردن حساب هاي فدراسيون پشت 
در سازمان ها و ارگان هاي مختلف دولتي بنشيند براي گرفتن مساعدات 
مالي كه حالا مشخص شده به جاي حساب فدراسيون سر از جاي ديگري 
درآوردند و فوتبال در هيچ يك از آنها ذي نفع نبوده كه اگر غير از اين بود، 
دريافتي رئيس معزول فدراسيون در مدت كمتر از يك سال علاوه بر حقوق، 

پاداش و مزاياي ديگري به  ميانگين ماهانه ۵۵ميليون تومان نمي رسيد. 
بنا بر ادعاي خبرگزاري تسنيم، مبلغ حقوق و مزاياي عزيزي خادم در دوره 
رياستش در فدراسيون فوتبال، ماهانه 26 ميليون و ۵49 هزار تومان بوده 
كه در يك سال مي شود ۳0۳ ميليون و 7۵۳ تومان. اما در كنار اين مبالغ، 
۵7 ميليون و 296 هزار تومان نيز به عنوان كارانه و ساير مزايا در يك سال 
روانه جيب آقاي رئيس شده اس��ت. اين در حالي است كه عزيزي خادم، 
۳ميليارد و 60 ميليون ريال )۳06 ميلي��ون تومان( نيز به  عنوان پاداش 
صعود به جام جهاني دريافت كرده، آن هم در شرايطي كه حتي بازيكنان 
تيم نيز هنوز موفق به دريافت اين پاداش)صعود به جام جهاني ( نشده اند. 
در بخش توضيحات دريافتي هاي عزيزي خادم كه سفرهايش در طول يك 
سال رياستش بر فدراسيون سروصدا بس��ياري بپا كرده بود، آمده  است: 
»پرداخت هزينه هاي ارزي سفرهاي خارج از كشور به دليل اينكه اسناد 
هزينه هاي آن نزد ديوان محاسبات است، در اين جدول ارائه نشده است.«

توضيح مبهمي كه اين سؤال را مطرح مي كند كه آيا رقم دريافتي او بيش 
از آن چيزي است كه امروز فاش شده است؟!

البته از رئيسي كه با وجود اعتراض ها و فشارهاي بسيار شهره موسوي 
را به عنوان نايب خود برگزيده بود و به سادگي چشم بر تخلفات عيان او 
كه دست آخر كارش را به بازداشت كشيد، بسته بود انتظار بيشتري هم 
نمي توان داشت. اما آنچه مسلم است، تلاش هاي او براي بازگشت دوباره 
به مسند قدرت بعد از عزل از س��وي هيئت رئيسه با انتشار اين اسناد و 
فاش شدن دريافتي هايش در اندك زمان حضورش در فدراسيون فوتبال 

بي شك رشته هاي او را پنبه خواهد كرد.
شكايت او از هيئت رئيسه و لابي هايش براي بازگشت نگراني هاي بسياري 
را ايجاد كرده بود، چراكه پرواضح بود براي عزيزي خادم تنها چيزي كه 
مهم نيست فوتبال ايران است و براي به دست گرفتن دوباره رياست آن به 
هر ريسماني چنگ خواهد زد، حتي اگر به ضرر فوتبال ايران و تعليق آن 
بينجامد. با وجود اين به رغم تلاش هايش براي بازگشت با آنچه امروز از 
فساد مالي او فاش شده، بعيد است كه بتواند بار ديگر براي چاپيدن بيشتر 
فوتبال قدم به فدارسيون بگذارد، خصوصاً كه موضوع هزينه هاي ارزي او 
كه نتيجه سفرهاي پرتعدادش در طول يك سال رياستش بر فدراسيون 
فوتبال است هنوز باز و در حال پيگيري است. پرونده ای كه بعيد نيست 
اگر رقم درشت ديگري را در خصوص او و عدم شفافيت مالي اش در يك 

سال حضور در فدراسيون فوتبال فاش كند. 
شايد عزيزي خادم تصورش را هم نمي كرد فدراسيوني كه بارها از سوي 
مديران مختلف گزيده شده در هياهوي مديران ناكارآمد و فاسد مچ او 
را بگيرد، اما گويي شانس با او يار نبود كه قبل از آنكه به طور كامل نقش 

مديران قبلي را بازي كند دستش رو شد و از جيب مردم كوتاه!

امروز، آغاز كشتي فرنگي قهرماني آسيا، اولانباتور  مغولستان

شاگردان بنا آماده تكرار قهرماني

افطاري بي ريا در مدرسه فوتبال شهید هادي
سادگي و خاكي بودن براي همه جذاب و خوش��ايند است. اينكه چهره 
شناخته شده به دور از هرگونه تجمل و ش��وآف در جمعي حاضر شود و 
سايرين از حضور در كنارش لذت ببرند، موهبت بزرگي است كه در فوتبال 
ايران شامل حال عده ای معدود می شود. در روزهايي كه اخبار و عكس هاي 
لاكچري و مملو از تجمل گرايي در جامعه و از جمله در حوزه ورزش رواج 
پيدا كرده، بازيكني مثل محمد انصاري ترجيح مي دهد در باشگاه فوتبال 
شهيد ابراهيم هادي در كنار جمعي صميمي افطار كند. در عكس منتشر 
شده از او، سفره اي پهن اس��ت و افراد حاضر در اين جمع بي ريا كنار هم 
لحظات معنوي و دوستانه اي را ثبت كرده اند. انصاري دوباره ثابت كرد براي 

باقي ماندن در اذهان لزوماً نيازي به هياهو و ريخت وپاش نيست.

 رد پیشنهاد بازي  با سنگال و غنا 
از سوي فدراسیون فوتبال!

سعيد خطيب زاده از پاس��خ منفي فدراس��يون فوتبال براي انجام بازي 
دوستانه با تيم هاي ملي غنا و سنگال خبر داد. پس از قرعه كشي جام جهاني 
قطر، فدراسيون براي تدارك بازي دوستانه تلاشش را آغاز كرده، اما هنوز 
هيچ ديداري براي تيم اسكوچيچ قطعي نشده اس��ت. وزارت خارجه در 
اين مسير از تيم ملي حمايت مي كند و پيشنهاد بازي با غنا و سنگال نيز 
از سوي اين وزارتخانه مطرح شد، اما سخنگوي وزارت  خارجه ديروز در 
نشست خبري اش از رد اين پيشنهاد گفت: »بحث فوتبال از هر منظري 
جذاب است. فوتبال براي برخي به دليل همگروه هاي ايران جذاب شده و 
براي برخي نيز خود جام جهاني جذابيت دارد. وزارت امور خارجه تلاش 
مي كند هر آنچه دستگاه های متولي مي خواهند انجام شود. كارگروهي زير 
نظر معاون اول رئيس جمهور شكل گرفته و وزارت امور خارجه هم عضوي از 
آن كارگروه است. ما تلاش مي كنيم در حوزه ديپلماسي ورزشي هر كاري 
كه مي توانيم انجام دهيم. در سفر كوتاهي كه به آفريقا داشتيم، با مقامات 
سنگال و غنا صحبت كردم كه اين اتفاق پيش از قرعه كشي بود. هر دو تيم 
)غنا و سنگال( به جام جهاني صعود كرده اند و به فدراسيون فوتبال گفتيم، 
اما فدراسيون فوتبال اهداف ديگري را براي بازي هاي دوستانه و حريفان 
تداركاتي مدنظر دارد. خواس��تم بگويم ما در اين حد هم سعي كرديم از 
فرصت استفاده و ش��رايط را فراهم كنيم.« خطيب زاده در ادامه به بحث 
كسب درآمد از بازي هاي جام جهاني اشاره داشت و پيش بيني اش در خصوص 
عملكرد تيم ملي در قطر را اعلام كرد: »در اخبار شنيديد كه وزارت گردشگري 
ما، نهادهاي ذي ربط و مناطق آزادمان در اين زمينه تلاش مي كنند و وزارت 

امور خارجه نيز در اين زمينه تلاش خواهد كرد.«

هر قهرماني را بیاورم، مي گويند رفیقش است!

حمايت حداكثري دولت و مجلس از ورزش
رئي��س كميته       خبر
ملي المپيك از 
حمايت ه��اي مال��ي دولت و مجلس ش��وراي 
اس��لامي از ورزش تش��كر ك��رد. س��يدرضا 
صالحي اميري در گفت وگو با راديو در خصوص 
كمبود بودجه اين كميته گفت: »به دو نكته بايد 
توجه كرد؛ يكي اينكه نياز جامعه ورزش چقدر 
اس��ت و ديگري اينكه اقتضاي دولت و كشور 
چيس��ت، اين موضوع مهم تر اس��ت. معتقدم 

مجلس و دولت در حد توان و امكاناتش��ان به 
ورزش اي��ران كمك ك��رده و مي كنن��د و بايد 
قدردان آنها باشيم. در شرايط سخت تحريم و 
مشكلاتي كه كشور گريبانگير آن است، دولت و 
مجل��س ورزش را تنها نگذاش��تند و حمايت 
حداكثري داش��ته اند. قطعاً نيازه��اي جامعه 
ورزش متفاوت است و ما موقعي اين انتظارها را 
مطالبه خواهيم كرد كه شرايط كشور نرمال و 
فشارهاي تحريم از دولت برداشته شده باشد.«

حضور رضا صالحي اميري، رئيس 
حامد قهرماني

      بازتاب
كميته ملي المپيك در فدراسيون 
بوك�س فرص�ت خوب�ي ب�ود تا 
ورزشكاران و مربيان اين رشته به بيان درد دل هاي خود با او بپردازند. 
بوكس به عنوان يك رشته مدال آور سال هاست كه چندان مورد 
توجه قرار نمي گيرد و ملي پوشان و مربيان اين رشته همواره از عدم 
حمايت گلايه داشته اند. با اين حال قهرمانان اين رشته هيچگاه 
كم نگذاشتند و تا سر حد امكان در ميادين مبارزه كرده اند، حتي 
با دست خالي. كسب اولين مدال جهاني در بوكس ثابت كرد اين 
رشته به شرط توجه بيش��تر و بهتر مي تواند حتي به عنوان يك 
رشته مدال آور در كنار كشتي، وزنه برداري و ديگر رشته هاي رزمي 
قرار گيرد. اتفاقي كه البته با حمايت درست مسئولان ورزش رخ 
خواهد داد. عليرضا استكي، سرمربي تيم ملي بوكس در جريان 
ديدار رئيس كميته ملي المپيك از فدراس��يون بوكس با اش��اره 
به اينكه در حال حاضر بهترين دوران حمايتي از س��وي كميته 

ملي المپيك وجود دارد، درباره حاش��يه هاي مربوط به انتخابات 
فدراسيون اظهار داشت: »چندي قبل انتخابات فدراسيون برگزار 
شد. قبل از انتخابات بهترين آدم دنيا بودم و ثوري رئيس فدراسيون 
بدترين آدم. انتخابات كه تمام شد ديگر با ثوري كاري نداشتند و 
من بدترين آدم جهان شدم. به صورت خصوصي خواهم گفت كه 
در انتخابات چه اتفاقي رخ داد. تنها نگراني من شه بخش است . در 
هر كاري كارشكني مي كنند و به مربي بدنس��از اجازه حضور در 
تمرينات را نمي دهند.« وي ادامه داد: »اردوي ازبكستان بهترين 
اردوي تاري��خ براي بوكس اي��ران بود. اگر حمايت ش��ويم، قطعاً 
مي توانيم در بازي هاي آسيايي 2022 هانگژو كمك حال كاروان 
ايران باشيم، هرچند نمي گويم چه مدالي خواهيم گرفت.« سرمربي 
تيم ملي بوكس گفت: »فقط حاشيه ها ورزشكاران را اذيت مي كند. 
مي دانم براي اين حاشيه ها از سمت چه كسي خط داده مي شود 
كه بعداً خصوصي به صالحي اميري مي گويم. آنها، ورزشكار را مقابل 
فدراسيون قرار می دهند و روح ناجوانمردي را به وجود مي آورند.«

نگران دانيال شه بخش هستم
 استكي: مي دانیم حاشیه ها 

از كجا آب مي خورد

كادرفني تيم ه��اي ملي تكواندو 
اشرف رامین

    چهره
دس��تخوش تغييرات گس��ترده 
ش��ده اند. اين تغييرات را می شد 
بعد از روي كار آمدن هادي س��اعي به عنوان رئيس فدراسيون 
پيش بين��ي كرد. س��اعي با تش��كيل كميته فن��ي، گزينه هاي 
پيش��نهادي را مورد بررس��ي قرار داد و پس از آن س��رمربيان و 
دستيارانشان انتخاب شدند. با اين  حال باز هم حرف و حديث هايي 
در مورد نحوه انتخاب مربيان ملي مطرح اس��ت: »هميش��ه 
انتخاب و تغيير كادرفني پروس��ه س��ختي دارد كه باعث 
چالش هايي مي ش��ود. هر كاري هم كه انج��ام دهيم باز 
عده اي پيدا مي ش��وند كه انتقاد كنند و اي��راد بگيرند. 
طبيعي اس��ت وقتي ب��ه كاري ورود مي كنيد بايد همه 
س��ختي ها و كمبودها را به جان بخري��د. نيامده ام كه 
شرايط را گل و بلبل تحويل بگيرم و مي دانستم اوضاع 
چگونه است. همه قهرمانان از دوستان من هستند و هر 
كدام را بياورم، مي گويند از رفقاي خود استفاده كرده 
است. متأسفانه يكسري دوستان با وجود اينكه آگاه 
هس��تند، خودش��ان را به ناآگاهي می زنن��د و اين 
صحبت ه��ا را مط��رح مي كنند. در خص��وص دبير 
فدراسيون هم بايد بگويم لش��گري تنها موضوعات 
كميته فني را به عنوان سخنگو اعلام مي كند. در دوره 
گذشته نيز در حق لش��گري ظلم شد و لحظات آخر 

اسم او را از اعزام به پارالمپيك خط زدند.«

خیلي عقب تر از انتظارات هستیم 
بازيكنان فوتب��ال ايران روزهاي س��خت 
بسياري ديدند و مثل هر ايراني آرزو مي كنم 
همانطور كه در گذش��ته از عهده كار هاي 
سخت بسياري برآمدند، در قطر هم بتوانند 
آرزوي مردم ايران را برآورده كنند. هرچند 
گروهي كه در آن قرار گرفته ايم به هيچ وجه 
گروه ساده اي نيست. البته هر كس نظري 
دارد و برخي نيز اينطور فكر نمي كنند، اما 
بايد به خودمان بقبولانيم الان نس��بت به 
انتظاراتي كه از فوتبال ما مي رود، خيلي عقب هستيم و شانس كمي براي 
صعود از گروه B به مرحله دوم جام  جهاني قطر داريم. انگليس ابداع كننده 
فوتبال است، اما تاكنون فرصتي دس��ت نداده تا با اين تيم بازي كنيم. با 
تيم هاي ش��بيه به انگليس نظير اس��كاتلند يا ولز بازي كرده ايم و با تيم 
باشگاهي كويينز پارك رنجرز بازي دوستانه داشته ايم، اما سبك فوتبال 
انگليس با تمام دنيا متفاوت است و همين كار را براي ما سخت مي كند. 
ضمن اينكه دست آنها پس از قهرماني 1966 ديگر به جام نرسيده و اين 
براي انگليس آزاردهنده و البته انگيزه اي براي كسب عنوان قهرماني در 
قطر است. هر كدام از سه تيم )ولز، اس��كاتلند و اوكراين( به جام جهاني 
صعود كنند مطمئناً بازي س��اده اي نخواهد بود، اما اسكاتلند اگر حريف 
سوم باشد حداقل سابقه بازي با آن را داريم و اولين امتياز خودمان را در 
ادوار جام جهاني مقابل اين تيم گرفتيم، اما نوع بازي آنها شباهت زيادي 
به انگليس دارد و همين كار را براي ما سخت مي كند. امريكا اما حريف 
شناخته شده تري است. با امريكا يك بازي رسمي و يك بازي دوستانه 
داشتيم )يك برد و يك مساوي(. امريكا اما نسبت به آن زمان پيشرفت 
بيشتري داشته و بازيكنان مطرحي در تركيب خود دارد كه اكثراً در ليگ 
انگليس و آلمان بازي مي كنند و اين يعني مطمئناً شرايطي كه در اين 
دوره دارند با دوره هاي قبل متفاوت اس��ت و نبايد اين مسئله را ناديده 
بگيريم. اما امروز مهم ترين مسئله روشن شدن تكليف فدراسيون فوتبال 
است و برنامه ريزي براي برگزاري اردو هاي تداركاتي و بازي هاي دوستانه 
قدرتمند. در فوتبال چيزي مشخص نيست، بايد بدانيم بازيكنان با چه 
شرايطي وارد مسابقات مي شوند و اين مسئله خيلي مهم است. هفت ماه 
تا شروع جام جهاني فرصت داريم و اگر تداركات خوب در نظر گرفته شود 

مي توان به كسب نتايج خوب اميدوار بود.

حسین فرکي

 مربي سابق تيم ملي فوتبال ايران 

 والیبال را در امارات 
ارزان فروختید آقايان!

چند روزي صبر كرديم تا پاس��خي قانع كننده از سوي فدراسيون واليبال و 
وزارت ورزش در خصوص اعزام يك تيم واليبال به دوبي بشنويم تا شايد معلوم 
شود چه كسي در ماجراي درج پرچم امارات روي پيراهن تيم كشورمان مقصر 

است، اما جز تكذيب و شانه خالي كردن از مسئوليت چيزي عايدمان نشد. 
قصه اعزام تيم شهداب يزد به جام رمضان امارات سر دراز دارد. اين تيم با 
مجوز شوراي برون مرزي و اطلاع فدراسيون واليبال به اين مسابقات اعزام 
شد و اگرچه نتايجش براي هيچ كس اهميتي ندارد، ولي حواشي آن بسيار 
مهم است. تغيير اسم تيم )شهداب به بن ثاني( و از آن بدتر درج پرچم كشور 
ميزبان روي پيراهن بازيكنان به هيچ وجه قابل قبول نيست. بعد از رسانه اي 
شدن ماجرا مثل هميشه هياهو و شانه  خالي كردن ها شروع شد؛ مديريت 
باشگاه مدعي است اعزام تيم با اطلاع فدراسيون، حراست وزارت ورزش و 
شوراي برون مرزي صورت گرفته است. ضمن اينكه باشگاه شهداب مي گويد 
مسئولان برگزار كننده تورنمنت به فدراسيون نيز نامه  زده و خواستار حضور 
اين تيم در امارات شده بودند. همانطور كه پيش بيني مي شد فدراسيون هيچ 
مسئوليتي را برعهده نگرفته و مدعي شده شهداب يزد، نماينده ايران در اين 

تورنمنت نبوده و آنها شخصاً در اين رويداد حاضر شده اند!
بايد به فدراس��يون و همه آنها كه اين روزها منكر واقعيت ها شده اند و از 
خودشان رفع مسئوليت كرده اند، يادآور شويم »شهداب« قهرمان ليگ 
برتر واليبال كشورمان است و قطعاً حضورش در چنين رويدادي، نه تنها 
براي واليبال، بلكه برای كل ورزش ايران اهميت دارد. باش��گاه رسمي كه 
اتفاقاً جام قهرماني را قبل از عيد بالاي سر برده قطعاً بدون كسب مجوز هاي 
لازم و گرفتن تأييديه به دوبي سفر نكرده است. نكته عجيب اينكه تقوي، 
دبيركل فدراس��يون در اظهارنظري تأكيد كرده است: »اينرقابت ها هر 
ساله در چارچوب قوانين خاص خود به نام جام رمضان در امارات برگزار 
مي شود.« همين كه مي دانستيد قوانين خاصي در جريان خواهد بود بايد 
با بررسي همه موارد و جوانب جلوي اين اتفاق را مي گرفتيد، نه اينكه صبر 
كنيد و بازتاب  هاي مختلف را ببينيد، تازه پس از آن نيز مسئوليتي نپذيريد. 
نماينده حراست هم كه با تيم اعزام ش��ده و يكي از اعضاي هيئت رئيسه 
فدراسيون هم در كادرفني شهداب حضور دارد، پس واقعاً چطور مي توان 

پذيرفت فدراسيون سهمي در اين  آبروريزي نداشته است! 
واليبال ايران سال هاست يكي از قدرت هاي جهان محسوب مي شود و بدون 
شك حضور قهرمان ليگ برتر كشورمان در تورنمنت غيررسمي آسيايي 
براي آن كشور عربي افتخاري بزرگ اس��ت. كشوري كوچك كه تكليف 
مواضع سياسي اش معلوم است و براي حاشيه سازي عليه ما دست به هر 
اقدامي مي زند، اما موضوع اينجاست كه آقايان تا چه اندازه از نحوه برگزاري 
رقابت ها آگاه بوده اند. وقتي حرف از شرايط خاص  زده مي شود بايد مسائل با 
حساسيت زياد موشكافي شود، نه اينكه منتظر بمانند تا نام اسپانسر و پرچم 
كشور عربي روي پيراهن  ها درج ش��ود. از طرفي فدراسيون ادعا مي كند 
شهداب، نماينده كشورمان در اين رقابت ها نبوده، اما مگر مي شود قهرمان 
ليگ برتر ايران با همه تشكيلات رسمي اش راهي دو بي شود و مسابقه دهد، 

اما نماينده ما نباشد و نامي از ايران برده نشود؟! 
از سوي ديگر ش��وراي برون مرزي و وزارت ورزش نيز در اين ماجرا مقصر 
هستند. البته خودشان كه زير بار نرفته اند و واكنشي به اين ماجرا نداشته اند، 
ولي وقتي مجوز اعزام صادر مي شود و نماينده وزارتخانه همراه تيم راهي 

تورنمنت شده بايد پاسخگوي ابهامات و حواشي به وجود آمده باشند. 
تورنمنت فوق هيچ ارزش فني براي واليبال كشورمان ندارد و سطح رقابت ها 
طوری نيست كه حتي در موردش صحبت شود، اما با حضور در همين تورنمنت 
تشريفاتي و تبليغاتي شان ورزشمان و حتي كشورمان زير سؤال رفت. ما كه تا 
اين اندازه به منافع ملي و حفظ اعتبار ايران اهميت مي دهيم چرا همه آنها بايد 
به خاطر سوءمديريت و ساده انگاري  عده اي زير سؤال برود. مديران و مسئولان 
ورزش هميشه دم از عزت و منافع ملي می زنند، اما انگار اين بار برايشان اهميتي 

ندارد قهرمان ايران با پرچم كشور همسايه به ميدان رفته  باشد.


